

| | |
|---|---|
| <p>General Circular pursuant to the Health Insurance Law (No 11 of 2013) of the Emirate of Dubai</p> <p>General Circular Number 04 of 2021 (GC 04/2021)</p> | <p>تعميم عام بموجب قانون الضمان الصحي (رقم 11 لسنة 2013) لإمارة دبي</p> <p>تعميم عام رقم (04) لسنة 2021 (GC 04/2021)</p> |
| <p>Subject of this General Circular:</p> <p>Day Case Admission Policy</p> | <p>موضوع التعميم العام:</p> <p>سياسة رعاية اليوم الواحد</p> |
| <p>This Circular applies to:</p> <ul style="list-style-type: none"> DHA or DHCC Licensed Hospitals registered on eClaimLink submitting inpatient claims. All HIPs (Insurers and TPAs) processing inpatient claims. | <p>الجهات المعنية بتطبيق التعميم العام:</p> <ul style="list-style-type: none"> جميع المستشفيات المرخصة من قبل هيئة صحة دبي او مدينة دبي الطبية المسجلين على نظام المطالبات الالكتروني .eclaimlink جميع شركات التأمين الصحي وشركات إدارة المطالبات التأمينية العاملين على مطالبات المرضى الداخليين. |
| <p>Purpose of this General Circular:</p> <p>To advise market participants on the introduction of a day case admission policy</p> | <p>الغرض من التعميم العام:</p> <p>تقديم الارشاد للمشاركين في سوق الضمان الصحي عن المقدمة التعريفية بسياسة رعاية اليوم الواحد</p> |
| <p>Publication date:</p> <p>01/04/2021</p> | <p>تاريخ النشر:</p> <p>2021/04/01</p> |
| <p>This document replaces:</p> <p>Not applicable</p> | <p>يعمل بهذا التعميم العام بدلا عن:</p> <p>لا يوجد</p> |
| <p>This document has been replaced by:</p> <p>Not applicable</p> | <p>تم استبدال هذا التعميم ب:</p> <p>لا يوجد</p> |
| <p>Effective date of this General Circular:</p> <p>1 April 2021</p> | <p>تاريخ نفاذ هذا التعميم:</p> <p>1 إبريل 2021</p> |
| <p>Grace period for compliance:</p> <p>None</p> | <p>فترة سماح للامتثال:</p> <p>لا يوجد</p> |
| <p>Background:</p> <p>Since the implementation of DRGs on September 1st 2020, the following practices were observed:</p> <ul style="list-style-type: none"> Shift in activities from multi-day inpatient admissions to day case admissions Patient admitted in the early hours of the day and discharged in the late hours of the day | <p>خلفية التعميم:</p> <p>منذ بدء التطبيق الكلي لمشروع ال DRGs (المجموعات المرتبطة بالتشخيص) في 01 سبتمبر 2020 لوحظت الممارسات التالية:</p> <ul style="list-style-type: none"> تحويل حالة المريض من مريض داخلي لعدة أيام الى مريض رعاية يوم واحد. إدخال المرضى خلال الساعات المبكرة من اليوم وإخراجهم من المستشفى في ساعات متأخرة من اليوم. |

| | |
|--|--|
| <p>Objectives of this General Circular:</p> <p>In order to ensure patient safety is prioritized, a policy will be introduced to identify admissions with procedures that could be either treated as: "day case/outpatient" "multi-day inpatient only"</p> <p>Multi-day inpatient case refers to patient staying 12 hours or more AND overnight.</p> <p>The list of procedures (CPT codes) is accessible by clicking here</p> | <p>أهداف التعميم:</p> <p>في سبيل ضمان سلامة المرضى كأولوية، سيتم تقديم سياسة للتعريف عن حالات دخول المريض للمستشفى مع الإجراءات بحيث يتم التعامل معها كإحدى هذه الحالات: "رعاية اليوم الواحد/ العيادات الخارجية" "مريض داخلي لعدة أيام فقط"</p> <p>المريض الداخلي لعدة أيام هو المريض المقيم في المستشفى لمدة لا تقل عن 12 ساعة أو أكثر مع المبيت في المستشفى.</p> <p>يمكنكم الاطلاع على قائمة الرموز الاجرائية (CPT codes) بالضغط هنا.</p> |
| <p>For any further enquiries, please direct your emails to DHIC-DRGProject@dha.gov.ae</p> | <p>في حال وجود أي استفسارات أخرى ، يرجى التواصل على البريد الإلكتروني DHIC-DRGProject@dha.gov.ae</p> |

This circular is designed for regulatory procedures and should not be used as content for media publication

هذا التعميم للإجراءات التنظيمية وغير مخصص كمحتوى للنشر الإعلامي